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Aan :  Leden van de Raadscommissie Bestuur en Middelen, gemeente Medemblik 

c.c. :  H. Nederpelt 

Van :  De Rekenkamercommissie 

Datum:  17 mei 2016 

Onderwerp: Rekenkamercommissie / Bespreeknotitie van de heer Th. H. Steltenpool 

 
Geachte leden van de Raadscommissie, 
 
Op de agenda van uw raadscommissie voor 19 mei 2016 staat de bespreeknotitie over de 
Rekenkamercommissie van de heer Th. H. Steltenpool. Het is goed om eens in de zoveel 
tijd van gedachten te wisselen over dit onderwerp. Uiteraard is de RKC bereid om aan 
deze gedachtenwisseling bij te dragen, zodat daarin verder richting bepaald kan worden. 

Deze korte notitie wil hiervoor enige informatie aandragen en is, voor het gemak, opgezet 
conform de indeling van de genoemde bespreeknotitie. 
 
Probleem 

Op 16 maart 2016 hebben wij ons verantwoord over het jaar 2015 en het jaarplan 2016 
aan uw raad beschikbaar gesteld. Hierin staat meer over o.a. onze missie/taak, onze 
uitgevoerde onderzoeken, de financiële verantwoording, en de mede n.a.v. de evaluaties 
geplande richting van onderzoek, de onderzoeken voor 2016 en de geactualiseerde 
groslijst. Het lijkt ons zinvol dat u dit jaarverslag/jaarplan bij de gedachtenvorming betrekt. 

Deze rekenkamercommissie heeft in de afgelopen 3 jaar inderdaad 6 onderzoeken 
uitgevoerd, hiervan hadden er 5 een ex-post karakter (onderzoek naar uitgevoerd beleid) 
en 1, ‘Kaderstelling Decentralisaties’, een ex-ante karakter (onderzoek uitgevoerd 
gedeeltelijk tijdens en voorafgaand aan beleidsontwikkeling). 
 
Voor 2016 staat op stapel: 

Het onderzoeksrapport Toerisme is met een aanbiedingsbrief op 10 februari 2016 aan de 
raad van Medemblik aangeboden. Per onderzoekjaar is er ruimte voor 2 à 3 onderzoeken. 
Het specifiek onderzoek Reserves, voorzieningen en begrotingsramingen is gekozen uit 
de suggestie/behoefte van de raad van Opmeer. Het verkennend onderzoek 
Burgerparticipatie zal gericht zijn op toegevoegde waarde voor de raad. Het onderzoek 
Onderhoud en kwaliteit openbare ruimte is gekozen op basis van suggestie/behoefte 
vanuit de raad van Medemblik. Ook dit zijn overwegend ex-post onderzoeken. 
 
Nog eventueel uit te voeren: 

Naast de 2 in de bespreeknotitie genoemde onderzoeken (Beleid Jeugd en Alcohol en 
Parkeerbeleid), suggesties van de raad van Medemblik, verwijzen we naar de groslijst in 
het jaarplan 2016. Hierop staan in totaal 10 onderzoeksvelden, die goed voldoen aan de 
selectiecriteria van de RKC. Overigens hebben wij ons beperkt tot een huidige top 10 van 
onderwerpen (shortlist), al zijn er meer gemeentelijke onderwerpen die voor onderzoek in 
aanmerking kunnen komen. Jaarlijks stemmen we dit af met de raad, waarbij elk jaar weer 
de mogelijkheid is om actuele onderzoeksonderwerpen in te brengen. 
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Toekomstvisie: 

De RKC wil niet zozeer onderzoeken minder richten op controle achteraf (ex-post). Dat 
blijkt ook uit de 5 uitgevoerde onderzoeken en de 3 geplande onderzoeken. Wel vinden wij 
het belangrijk dat - vanuit de conclusies op basis van het gevoerde beleid - onze 
aanbevelingen richting de raad toekomstgericht zijn. Ex-ante onderzoek, dat wordt ingezet 
in de fase van beleidsvoorbereiding, is juist bedoeld om de raad in haar kaderstellende rol 
te ondersteunen. Dit speelde bijvoorbeeld sterk bij het decentralisatieonderzoek in 2013. 
Daarnaast kan sprake zijn van ex-durante onderzoek, dat plaatsvindt tijdens de fase 
waarin het beleid wordt uitgevoerd.  

Wel signaleren we dat meer gemeentelijke beleidsonderwerpen een dynamisch karakter 
krijgen, zodat ex-post, ex-ante en ex-durante onderzoek meer bij elkaar komen. Omdat er 
een toename is van het aantal beleidsvelden (o.a. gemeenschappelijke regelingen) met 
een regionaal karakter, kan het zinvol zijn om regionaal op te trekken met andere 
rekenkamers binnen West-Friesland. Uitgangspunt daarbij is dat het efficiënt en effectief 
moet zijn. Overigens blijven er genoeg onderwerpen die op gemeentelijk niveau 
onderzocht kunnen worden. 
 
Probleemstelling: 

De RKC dankt voor de gegeven complimenten. Kwaliteit en toegevoegde waarde is 
uiteindelijk het doel van de RKC. Om dit te blijven realiseren, hebben we hieronder kort 
onze reactie gegeven op de gestelde vragen.  

Vooraf onderzoek doen? Ex-ante onderzoek is een gebruikelijke vorm van 
rekenkameronderzoek om de raad in haar kaderstellende rol te ondersteunen.1 Daarbij 
gaat de RKC niet op de stoel van het college zitten; de RKC heeft een onderzoekende en 
adviserende rol. Daarbij heeft o.i. (en zal) de RKC geen aanbevelingen gedaan (doen) met 
een politieke kleuring. 

Regionaal onderzoek wenselijk? In eerste instantie worden onderwerpen geselecteerd die 
toegevoegde waarde voor Medemblik/Opmeer hebben. Vervolgens kan bij regionale 
onderwerpen, gekeken worden of dit efficiënter/effectiever regionaal te onderzoeken is. 
Als besloten wordt tot regionaal onderzoek, worden uiteraard de kosten hiervan verdeeld. 
Dat is ook mogelijk zonder een regionale Rekenkamer in te stellen. De RKC Medemblik-
Opmeer onderhoudt hiervoor contact met andere rekenkamercommissies. 

Budgettaire aanpassing? We hebben hiervoor aangegeven dat er nu 2 à 3 onderzoeken 
per jaar mogelijk zijn met het huidige budget. Tevens is er een shortlist met 10 
onderwerpen (een top 10) die voor onderzoek in aanmerking komen. Jaarlijks actualiseren 
we de groslijst, waarbij we suggesties van de raad meenemen.  
 
Ter nadere toelichting bereid, 
 
De Rekenkamercommissie 
 

                                                      

1 We verwijzen hierbij nog naar Hfst 5 van het Opvolgingsonderzoek van 9 november 2015 




